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DAGSORDEN/REFERAT 
 
 
Mødedato: 

 
27. november 2024 

 
Mødetidspunkt: 

 
Kl. 10:00 – 14:30 

 
Mødested: 

 
Codan hus – Gl. Kongevej 60 – 10 sal 

 
Deltagere: 

Kim Andersen, Jørn Laursen, Henrik Michaelsen, Simon Larsen, 
Adnan Feim, Jørn Rise, Allan Christensen og Ole Pedersen 

 
Afbud: 

 

 
Referent: 

 
Ole Pedersen 

 
DAGSORDEN: 
 

1. Velkomst (fast punkt) 

Kim bød velkommen.  

Allan deltog kun delvist i mødet på grund af andre møder. 
 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Dagsorden blev godkendt. 
 

3. Opfølgning på referat fra seneste møde (fast punkt) 

Fortsat åbentstående: 

Hundetjenesten, Kontrolområdet, herunder snitflader ml. de to afdelinger og snitflader 
ml. Jura/Kontrolprocesser/Forretningsprocesser (andre navne i dag). Der har været af-
holdt møder omkring organisering af hundetjenesten, dog ikke nogen konklusion 
endnu. Der spørges ind til status på SU den 4. december. 

Undersøgelse af emnet ”arbejdsrelateret stress”, er flaget på SU, dog er det skudt lidt 
til hjørne, da man forventeligt vil afholde APV, MTU og LE sidst på året. SU-temamøde 
den 25/11 afholdt med fokus på stress og omgangstone etc. 

Fortsat (SU) intet nyt omkring repræsentationsgaver - vi hører lige SU igen 4. decem-
ber.  

Udarbejdede oversigter over ressourcer kan samtidig være materiale til en dialog i SU, 
om vi bruger vores ressourcer rigtigt. Oversigter er udarbejdet og drøftes under punkt 
4. 
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Hvilke funktionstillæg eksisterer egentlig i organisationen. Udvalget efterspørger en 
oversigt fra ledelsen. Spørges ind til det på SU den 4. december. 
 
Ny parkeringsordning på Kystvejen (KBH Lufthavn) blev drøftet. Der bruges meget tid 
på administration af den nye ordning – Ledelsen har henvist til én behovsanalyse, men 
det ser ikke ud til at der findes en sådan (er nikket til af direktionen) – Vi har bedt om 
at få den, men endnu intet hørt – Rejses på SU. Lader ikke til at være foretaget en be-
hovsanalyse – enheden/lufthavnen er selv i gang med en undersøgelse af behov. 
 

4. Status på omorganiseringen af Toldstyrelsen 

Udvalget havde en drøftelse af aktuelle forhold i forbindelse med omorganisering i 
Toldstyrelsen. 

Udvalget drøftede indledningsvist en fortrolig orientering om, at Jura nedlægges som 
en organisatorisk enhed. Udvalget udtrykte i den forbindelse bekymring omkring, hvis 
alle juridiske problemstillinger skal løses ude i enhederne, hvor der ikke nødvendigvis 
altid er den nødvendige ekspertise. Samtidig vil det være vanskeligere at sikre ensar-
tethed på tværs af enhederne. 

Omkring fysiske flytninger af enheder udestår nu alene flytningen fra Aalborg til Frede-
rikshavn, som giver udfordringer med, at kolleger med stor faglighed søger job andre 
steder. 

Flytningen af eksportkontrol til kontrolsekretariatet kan give god mening – ligesom det 
også var udvalgets opfattelse, at omorganiseringen i Syd, hvor en smugleritolder flyt-
tes fra Esbjerg til Billund kan give bedre mening end en ressourcemæssig styrkelse af 
kontrollen i Esbjerg. Udvalget vil dog følge udviklingen af kontrollen i Esbjerg, som 
bl.a. er en vigtig havn i NATO-sammenhæng. 

Udvalget drøftede organisering af hundetjenesten og udtrykte bekymring omkring pla-
ner for ændret anvendelse af hundene. Dette vil blive undersøgt nærmere – Simon 
skriver til funktionslederen og med underdirektøren som cc. 

Udvalget tager de gennemførte og planlagt organisatoriske ændringer til efterretning 
men vil bringe en række bekymringspunkter op på det kommende SU-møde. 

Udvalget havde en bred drøftelse af ressourcesituationen i Toldstyrelsen. Direktøren 
ønsker fokus på kontrol, men kontrolmedarbejdere er meget presset rundt omkring – 
bl.a. også på grund af meget tidskrævende afrapportering. Dette forhold bringes igen 
op i SU. 

Der mangler mange steder ressourcer til den samfundsbeskyttende kontrol – men også 
til ekspedition og varekontrol. Dette afføder i stigende grad arbejdsbetinget stress – og 
kolleger, der overvejer at søge andet job. 

Den gennemførte Lederevaluering viser en lav tillid blandt medarbejderne til direktio-
nen – og nogle funktionsledere har fået en så dårlig evaluering, at tilliden til Ledereva-
luering som værktøj til lederudvikling vil lide et knæk, hvis der ikke tages konkrete ini-
tiativer overfor de pågældende funktionsledere. 

Der har været udfordringer med at tillidsrepræsentanterne kan få udleveret rapporter 
med bemærkninger fra APV, MTU og LE, selvom der er er givet grønt lys fra Admini-
strations- og Servicestyrelsen. Udvalget drøftede derfor mulighed for, hvordan tillidsre-
præsentanterne kan agere og få adgang til de relevante informationer.  
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5. Status på EUTK 

Punktet blev ikke behandlet. 
 

6. NTO 

Der har været afholdt møde i NTO i september i forbindelse med UFE-mødet i Mün-
chen.  
 

7. Forberedelse til SU 4/12-2024 

De relevante emner er drøftet under øvrige punkter på dagsordenen. 
 

8. Bordet rundt (fast punkt) 
 
Chefkonsulent Anita Illum deltog under punktet, hvor der blev drøftet spørgsmålet om 
Toldstyrelsens adgang til at fortolke begrebet ”arbejdsrelaterede udgifter”. 
 
Det beror som udgangspunkt på en konkret vurdering af ledelsesretten, og det er der-
for ikke muligt at give generelle svar. Men i konkrete tilfælde kan vurderingen naturlig-
vis anfægtes. 
 
Endvidere blev drøftet muligheden for anvendelsen af diplom i skat i Toldstyrelsen – 
herunder muligheden for udvikling af flere specialmoduler målrettet mod Toldstyrelsen, 
antallet af deltagere, der skal til for, at Københavns Professionshøjskole opretter et 
hold samt vilkår for undervisere fra Toldstyrelsen. 
 
Drøftelserne af begge emner indgår i det videre arbejde i sekretariatet. 
  
 

9. Synlighed og kommunikation (fast punkt) 

Toldudvalgets nyhedsbreve 
Efter hvert møde i DTS Toldudvalg udsendes der nyhedsbrev via mail til alle DTS med 
lemmer i Toldstyrelsen. Er der medlemmer, der ved en fejl ikke har modtaget disse ny-
hedsbreve, så giv venligst en tilbagemelding til udvalgets formand Kim Andersen. 

Toldledelsens nyhedsbreve 
Toldledelsen udsender løbende nyhedsbreve til alle medarbejdere i Toldstyrelsen (pri-
mært via artikler på nettet). Når nyhedsbrevene modtages, bliver de indarbejdet i 
Toldudvalgets nyhedsbrev, som videresendes til DTS sekretariat, der sørger for at vi-
deresende til samtlige DTS-tillidsrepræsentanter til orientering.  

DTS Hjemmeside 

DTS-hjemmeside opdateres løbende med referater fra DTS Toldudvalgs møder. 

DTS Bladet Dansk Told & Skat 
DTS Toldudvalg kan løbende indsende artikler, indlæg mv. til optagelse i DTS-bladet 
Dansk Told & Skat. 

Andet 
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Toldudvalget giver løbende høringssvar på ændringer af lovgivningen. 
 

10. Eventuelt, herunder nyt møde 
Eventuelt 
 
Nyt møde 
 
Toldudvalgsmøder i 2025: 
 
Der planlægges afholdt møder følgende steder: 
 
Frederikshavn 
Lyseng Allé 
Lufthavnen – Lernacken 
København 
 
Datoer aftales efterfølgende. 
 
Endvidere er Dansk Told & Skatteforbund vært for årets møde i NTO – kan evt. afhol-
des i Padborg. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 


